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1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet een ieder van harte welkom. 
 

2. Mededelingen voor raad en college 
 
De afwezigen worden gemeld. Mevrouw Gruben (PvdA) komt iets later. 
 

Mevrouw Hemmen (Lijst Hemmen) laat weten samen met een aantal partijen een amendement in te 
dienen bij de jaarstukken 2023. Zij verzoekt om ondanks het voetballen, voldoende ruimte te nemen om 
afscheid te nemen van de heer Hoomoedt. 

De burgemeester geeft aan met de minister te hebben gesproken. Hij heeft haar de motie m.b.t. het 
starten van een juridisch traject om weg te openen voor schadevergoeding van het Rijk overhandigd en de 
grote zorgen uitgesproken of we niet een vierde jaar in gaan met een overspannen situatie in Ter Apel. 
Ook de brief van de medewerker van de Hema en de tekst van de speech van de eigenaar van de Hema 
zijn aan de minister overhandigd. Hierbij is gemeld dat dit al jaren speelt. De minister is gewezen op haar 
verantwoordelijkheid als opdrachtgever van het COA. Gevraagd is om in de komende weken te handelen. 
De minister is zich bewust van de situatie en gaat tot het uiterste om daarin te voorzien. 
De burgemeester heeft de minister uitgenodigd om als het niet goed gaat, zelf te komen kijken hoe de 
situatie is. Ook is haar gevraagd om op een later moment met inwoners, ondernemers en raad en college 
in gesprek te gaan. 
 
3. Vaststellen agenda 
De heer Buigel (VVD) geeft aan bij de Kadernota een amendement in te dienen. 
 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
4. Vragenronde voor raadsleden 
Van dit agendapunt wordt geen gebruik gemaakt.  
 
5. Jaarstukken 2023 
Wethouder Kuper: in de jaarstukken worden de inhoudelijke en financiële resultaten getoond die in 2023 
zijn behaald. Daarnaast wordt verantwoording afgelegd over de juistheid van de financiën, inclusief alle 
inkomsten en uitgaven van de gemeente. 
Vanaf 2023 legt het college via de jaarrekening verantwoording af over de naleving van de regels die 
belangrijk zijn voor de inkomsten, uitgaven en veranderingen in de balans. Het college baseert deze 
verklaring op het interne controleproces en heeft voor de jaarrekening 2023 een positieve verklaring 
afgegeven. 
De accountant heeft de jaarrekening gecontroleerd en op basis van zijn bevindingen is het 
accountantsverslag opgesteld. Deze verklaring bevat de bevindingen naar aanleiding van de tussentijdse 
controle en de controle van de jaarrekening. De accountant geeft een goedkeurende verklaring voor de 
juistheid van de jaarrekening en de naleving van de regels, inclusief specifieke uitkeringen. 
Ondanks oplopende kosten laat de jaarrekening 2023 een positief resultaat zien van bijna 5,5 miljoen euro. 
Dit resultaat is voornamelijk te danken aan incidentele meevallers en het feit dat niet alle geplande zaken 
voor 1 januari 2023 konden worden afgerond. Daarnaast konden niet alle ontvangen middelen direct 
worden ingezet en daarom wordt voorgesteld om een aantal niet bestede middelen over te hevelen naar 
het jaar 2024 of naar specifieke reserves. 
Met de voorgestelde toevoeging van ongeveer 364.000 euro uit het rekeningsaldo heeft de algemene 
reserve per eind 2023 een saldo van 18,6 miljoen euro. Hiermee kunnen de ingeschatte risico’s goed 
afgedekt worden en is er voldoende weerstandsvermogen. 

Mevrouw Hemmen (Lijst Hemmen): een groot compliment is er voor het ambtelijk apparaat en de 
wethouder voor het tijdig en volledig leveren van de stukken. Het is voor het eerst dat het college zelf een 
oordeel moet geven over de rechtmatigheid van de bestede middelen.  
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In de daartoe opgenomen verantwoordingsparagraaf is te lezen dat er een positief oordeel is op de 
rechtmatigheid. Dit wordt ondersteund door de verklaring van de accountant. In het algemeen wordt 
geconcludeerd dat de jaarstukken in orde zijn, het geeft een betrouwbaar beeld van de financiën en dat de 
besteding in lijn is met de begroting 2023. 
De vraag van mevrouw Hemmen is of de activiteiten die zijn ondernomen hebben bijgedragen aan het 
behalen van het gewenste resultaat. Hierop wordt gereflecteerd. 

- Er blijft een groot bedrag aan incidentele middelen over, ruim 8 miljoen euro. Het betekent dat 
activiteiten die voor 2023 gepland stonden, niet of gedeeltelijk niet zijn uitgevoerd. De oorzaak 
hiervan ligt voor een groot deel bij het Rijk. Het maakt het onmogelijk voor de gemeente om 
structureel te begroten. Ook komt het door een personeelstekort. 

- Op het programmaonderdeel openbare orde en veiligheid wordt een voordeel van ruim 661.000 
euro behaald. Deze middelen zijn niet ingezet. Dit is moeilijk uit te leggen en daarom wordt een 
amendement ingediend samen met andere fracties om een deel van deze gelden voor 2024 te 
bestemmen voor activiteiten ten behoeve van imagoverbetering van Ter Apel. 

- Programmaonderdeel openbaar gebied: door te kiezen voor onderhoudsniveau laag wordt 
‘achteruitgeboerd’. De raad heeft met uitzondering van de fractie van mevrouw Hemmen, voor een 
lapmiddel gekozen door achteraf een positief begrotingsresultaat te besteden voor extra 
investeringen in het openbaar gebied. Hoe dat in de toekomst uitpakt is onzeker. Het was beter 
geweest om het ambitieniveau niet bij te stellen en echte keuzes te durven maken om duidelijk te 
maken waar deze gemeente voor staat. 

- Programmaonderdeel wonen: er zijn veel ontwikkelingen voor woningen. De aantallen worden 
positief beïnvloed door 150 huurwoningen extra die de komende jaren worden gebouwd. Zal de 
ambitie om 300 woningen te bouwen in de periode 2022-2026 gehaald worden? 

- Met deze jaarstukken kan grotendeels akkoord worden gegaan. Aandacht wordt gevraagd voor het 
tijdig sturen op budgetten zodat de middelen tijdig uitgegeven kunnen worden, zonder onnodig lang 
op de plank te blijven liggen. Hiertoe is een amendement voorbereid. 

 
Samen met GroenLinks, VVD en PVV dient mevrouw Hemmen een amendement in en leest deze voor (zie 
bijlage)  
 
De heer Buigel (VVD) sluit zich aan bij de woorden van mevrouw Hemmen met betrekking tot de 
jaarstukken. Ook heeft hij nog enkele vragen. 

- Cebeon-onderzoek, hoe staan de financiën er ten opzichte van andere gemeenten voor: dit 
onderzoek is in 2023 niet uitgevoerd. Wordt dat dit jaar uitgevoerd? Zo ja, wanneer komt dit dan 
naar de raad toe, wat is de planning. Of staat het pas voor 2025 in de planning. 

- Communicatie: het college heeft wat verbeterpunten doorgevoerd, maar de gemeente is er nog niet. 
Van inwoners komen signalen dat er verbeterpunten zijn. Dat geldt niet alleen voor het college, 
maar ook voor de raad. Soms mist de heer Buigel raadscollega’s bij vergaderingen en 
bijeenkomsten. Gisteren bijvoorbeeld was er slechts een raadslid aanwezig bij een bijeenkomst 
over de Nedersaksenlijn. 

- Bij de start van de gemeente Westerwolde was het voornemen om op locatie te vergaderen. Het 
zou op prijs worden gesteld om dit te gaan doen en meer naar de inwoners toe te gaan. 

 
De heer Lok (CDA): niet alleen de financiële resultaten worden vermeld, maar ook de inhoudelijke 
prestatie. Het is een lijvig, maar zeer overzichtelijk document en het resultaat van noeste arbeid waarvoor 
dank aan de organisatie. 

- Er worden vele complexe producten geleverd door de organisatie en hier mogen wij trots op zijn. 
Voor de gemeenteraad is het een uitdaging om oog te houden voor de breedte van al deze 
activiteiten. De blik wordt vaak verengd door de waan van de dag en de gebeurtenissen in Ter Apel. 
Het is jammer voor al dat overige dat wordt gepresenteerd en gepresteerd. 

- Met een resultaat van 5 miljoen euro kunnen we blij zijn. Het CDA kan zich vinden in de 
voorgestelde bestemming van het resultaat. Een belangrijk deel van het resultaat gaat naar 
verbetering van het kwaliteitsniveau van de openbare ruimte. Gehoopt wordt dat deze 
kwaliteitsimpuls niet incidenteel is. 

- Er is ook tevredenheid over de inhoudelijke resultaten. De vierjarige bestuursperiode is alweer over 
de helft. Er wordt voortvarend gewerkt aan de uitwerking van het coalitieakkoord met speerpunten 
woningbouw, leefbaarheid, duurzaamheid en armoedebestrijding. 
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- De inzet van het college op meer interregionale samenwerking wordt van harte ondersteund.  
- De taken van de gemeente worden omvangrijker en complexer terwijl de middelen om de taken uit 

te voeren beperkt zijn. De personele middelen zijn beperkt door krapte op de arbeidsmarkt. Dat is 
een zorg. Samenwerking met andere gemeenten kan deze zorg oplossen. Een naburige gemeente 
wilde 40 extra medewerkers inhuren. Hoe staat dit college hier tegenover? 

- Het college en de medewerkers worden bedankt voor de geleverde prestaties in 2023. Het verrichte 
werk is een prima basis om op door te bouwen. 

 
De heer Hoomoedt (GroenLinks) 
Voor het eerst sinds jaren is er een volledige goedkeuring van de accountant. Nu rest alleen applaus. De 
raad is vaak kritisch op de organisatie, echter de gemeente is er nog niet. Politieke keuzes dienen nader 
uitgelegd te worden. GroenLinks is trots op deze organisatie die zo haar best doet en oppakt wat nodig is. 
 
Mevrouw Staphorst (PVV) 
De PVV complimenteert het college en de ambtenaren met dit voordelig resultaat van 2023 en dankt voor 
al het werk. De accountant heeft een goedkeurende controleverklaring afgegeven en was tevreden met de 
rechtmatigheidsverantwoording door college. De gemeente Westerwolde heeft ondanks oplopende kosten 
een voordelig resultaat geboekt van bijna 5,5 miljoen euro.  
Een deel van de gelden dient als buffer voor het ravijnjaar 2026. Ondanks de buffer zal er bezuinigd 
moeten worden. Gezamenlijk zullen we de schouders eronder moeten zetten om dit ravijnjaar door te 
komen. 
De fractie van de PVV spreekt in principe zijn goedkeuring uit over de jaarstukken 2023. Wel gaat de PVV 
op initiatief van Lijst Hemmen een amendement mede indienen. De PVV is voorstander van maatregelen 
om de situatie in Ter Apel te verbeteren. 
 
De heer Geukes (Gemeentebelangen) 
Het jaar kan met een goed resultaat worden afgesloten en er zijn goede dingen gedaan waarvoor dank aan 
het ambtelijk apparaat. Wel heeft de fractie nog een vraag: er wordt 105.000 euro aan de 
bestemmingsreserve onderwijshuisvesting toegevoegd, maar deze is al ruim 5,5 miljoen euro. Wat is de 
beweegreden hiervoor? Hoe wordt dit de komende 5 jaar uitgegeven? Een overzicht van de besteding van 
de 5 miljoen euro is gewenst. 
 
De heer Eilert (PvdA) sluit zich aan bij de complimenten. De heer Eilert is nieuwsgierig hoe het 
amendement zich verhoudt tot het Masterplan Ter Apel. 
 
Mevrouw Hemmen (Lijst Hemmen) antwoordt dat dit Masterplan en het amendement los van elkaar staan. 
Als de raad akkoord gaat, dan gaat 1,5 miljoen naar het Masterplan Ter Apel. Bij het amendement gaat het 
om de korte termijn. Er zijn op korte termijn initiatieven nodig. Er moet budget vrij gemaakt worden. Er 
worden activiteiten door een commissie uitgedacht. Het budget mag geen belemmerende factor zijn voor 
de activiteiten om het imago te verbeteren. 
 
De heer Eilert (PvdA) vraagt of de activiteiten op korte termijn specifieker kunnen worden toegelicht. 
 
Mevrouw Hemmen (Lijst Hemmen) antwoordt dat dit in de toelichting staat. De commissie werkt aan het 
organiseren van een meerdaags evenement met allerlei activiteiten. Dit gebeurt samen met inwoners, 
verenigingen, ondernemers etc. De kosten zijn 50.000 euro. De beschikbare fondsen zijn niet toereikend 
(bijvoorbeeld Fonds leefbaar Westerwolde is voor initiatieven tot maximaal 3000 euro). 
 
De heer Eilert (PvdA) wil ook graag een reactie van de wethouder. Het moet op zo korte termijn geregeld 
worden dat het niet uit het Masterplan kan. Is daar geen mouw aan te passen? 
 
SCHORSING 
 
Wethouder Luth: wat betreft het Fonds Leefbaar Ter Apel ten behoeve van imagoverbetering: er zijn 
diverse gesprekken gevoerd met ondernemers en het COA. In een van die gesprekken is een toezegging 
gedaan om geld beschikbaar te stellen voor de imagoverbetering van Ter Apel.  
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Er wordt zo spoedig mogelijk een afspraak gemaakt met de heer Schoenmaker van het COA om hier 
verder over te spreken en hem aan die afspraak te houden. Het COA is verantwoordelijk. 
 
Wethouder Kuper 

• het Masterplan Oost-Groningen: het college stelt voor om 1,5 miljoen euro van het resultaat van 
2023 te bestemmen voor het masterplan. Dit masterplan omvat meerdere plannen. Bijvoorbeeld de 
centrumvisie waarvan nu de plannen worden uitgewerkt en die begin 2025 gereed zijn. Er komt dan 
een kredietaanvraag naar de raad die te maken heeft met de herinrichting van de kloosterenclave, 
ingrepen in de infrastructuur, de mogelijke komst van de Nedersaksenlijn, woningbouwambities in 
Ter Apel etc. Het kan nog niet geheel gekwantificeerd worden. Opgeteld zal het om een bedrag van 
10 à 15 miljoen euro gaan. 
Wanneer deze 1,5 miljoen niet bestemd wordt voor het masterplan Ter Apel, dan is er een gat in het 
financiële plaatje en zou het ambitieniveau naar beneden bijgesteld moeten worden. Voor de 
centrumvisie wordt voor het hoogste niveau gekozen, want dat past bij Ter Apel. 

• Hoe verhouden die gelden zich tot het masterplan: het masterplan geldt voor de langere termijn. De 
100.000 euro voor leefbaarheid is voor de korte termijn. Het college vraagt zich af of dit geld een 
structureel verschil voor de ondernemers maakt. Er bestaat al een Fonds Leefbaar Westerwolde en 
daar komt per september het Fonds Leefbaar Ter Apel bij. Wat de spelregels zijn en om welk 
bedrag het gaat, is nog niet duidelijk. Het college ziet graag plannen van ondernemers tegemoet. 
Als blijkt dat er in de raad en in het college voldoende draagvlak is, kan er redelijk snel geld 
beschikbaar gesteld worden. 

• Er is ook nog 100.000 euro aan COA-gelden die het label leefbaar Ter Apel hebben meegekregen. 
Op voorhand een bedrag beschikbaar stellen vindt het college te voorbarig. 

• De jaarrekening: inhoudelijk waren er niet veel vragen. 

• Het Cebeon-onderzoek is inmiddels klaar en wordt in het college besproken. Het zal in september 
naar de financiële afstemmingsgroep gaan. 

• De goedkeuring van accountant en erkenning die u daarvoor geeft: dank daarvoor. 
 

Wethouder Potze 

• Als reactie op de vraag waarom 105.000 euro aan de bestemmingsreserve onderwijshuisvesting 
wordt toegevoegd geeft de wethouder aan dat dit bedrag is vrijgevallen als gevolg van de 
overschrijdingsregeling die geldt voor het openbaar onderwijs. Jaarlijks wordt hiervoor wel 
gereserveerd, maar er is geen overschrijding geweest. Er was geen bezwaar vanuit andere 
schoolbesturen en dus valt deze 105.000 euro vrij. Het is logisch om dit bedrag voor het onderwijs 
te bestemmen. De huisvestingsreserve komt op 5,6/5,7 miljoen euro. 

• Er zijn drie concrete plannen: het huisvestingsprogramma Bellingwolde voor 3 basisscholen en het 
Dollard college, de twee scholen in Blijham en katholieke scholen en de christelijke school in Ter 
Apel conform het IHP. 

 
De heer Lok (CDA): een buurgemeente stelt 40 extra ambtenaren aan. Hoe staat onze gemeente daarin? 
 
Wethouder Potze: in de Kadernota is extra uitbreiding van de formatie opgenomen gelet op de uitbreiding 
van het aantal taken.  
 
TWEEDE TERMIJN 
 
De heer Hoomoedt (GroenLinks): er is veel gezegd, het ministerie zou willen mee betalen, er zijn 
toezeggingen gedaan, er komt een masterplan, maar er is nog niets. Er wordt niet verwacht dat er op korte 
termijn financiën voor Ter Apel beschikbaar komen. Het moet niet specifiek alleen voor Ter Apel zijn, maar 
Ter Apel is wel nu aan de beurt. Er moet een verruiming komen voor de gehele gemeente. In de ogen van 
GL is het een belangrijk amendement.  
 
Mevrouw Hemmen (Lijst Hemmen) schrok van de reactie van de wethouder op het amendement. 

- De wethouder vraagt of dit structureel verschil maakt voor het dorp Ter Apel.  
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Het dorp loopt bijna leeg, winkeliers twijfelen over de levensvatbaarheid van hun winkel en zetten 
nog steeds hun schouders eronder. Dat doen ze samen met inwoners. Iedereen vindt dat het tij 
gekeerd moet worden, nu al. Het dorp snakt naar positiviteit. 

- De door de wethouder aangehaalde commissie is verschillende keren met plannen gekomen maar 
er blijkt onduidelijkheid te zijn over de vraag of er wel of geen budget is. Wij kunnen faciliteren, geld 
beschikbaar stellen. Ieder wordt opgeroepen om mee te werken. 

 
De heer Eilert (PvdA) 

- Waardeert de betrokkenheid van mevrouw Hemmen. Iedereen heeft die betrokkenheid, maar het is 
niet waar dat het dorp bijna leeg loopt. De zorgen en problemen zijn groot maar het gebruik van dat 
soort woorden helpt niet mee aan het imago.  

- De wethouder zegt we kunnen redelijk snel schakelen. Dat doet vermoeden dat toch tegemoet 
wordt gekomen aan de activiteiten waar mevrouw Hemmen het over heeft. Dan is het amendement 
overbodig. 

 
Mevrouw Hemmen (Lijst Hemmen): met de woorden het dorp loopt leeg, wilde mevrouw Hemmen zeggen 
dat veel winkeliers overwegen te stoppen. De zorg wordt breed gedeeld. Er is positiviteit nodig. Tot op 
heden is er geen geld ingezet. Er is gediscussieerd over de vraag waar het budget vandaan moet komen. 
 
De heer Buigel (VVD) 

- Er zijn veel technische vragen schriftelijk gesteld en deze zijn beantwoord. Dank voor deze 
beantwoording en voor de beantwoording van de aanvullende vragen. 

- Ten aanzien van het amendement: de wethouder geeft aan dat er een toezegging is van de 
staatssecretaris, maar de staatssecretaris verwacht eerst een plan van aanpak. Wij verwachten 
eerst het oplossen van de overlast. Op deze manier kom je er niet uit. 

- Er waren al initiatieven van ondernemers om activiteiten te ontplooien, maar zij kregen te horen dat 
er geen geld was. De initiatieven moeten ondersteund worden. 

- Er is in het verleden een motie ingediend over een fonds voor jongeren, zodat zij initiatieven konden 
ontplooien. Toen hebben we ook geen discussie gehad over initiatieven. 

 
De heer Visscher (Gemeentebelangen) 

- Het is duidelijk dat de noodzaak hoog is en dat er op korte termijn iets moet gebeuren. De 
beantwoording van de portefeuillehouder geeft wat verwarring, want de heer Visscher meende te 
horen dat er 100.000 euro beschikbaar is. Waarom wordt dit dan niet gebruikt?  

- Is het probleem opgelost indien er 100.000 euro minder in de algemene reserve wordt gestort? Of 
worden de plannen dan niet goedgekeurd? 

- Er kan snel geschakeld worden wordt gezegd, maar dat kan niet omdat de volgende vergadering 
pas op 3 oktober is. Er moet echt snel geschakeld worden. 

- De heer Visscher verwacht dat wethouder Luth morgenvroeg de heer Schoenmaker zal bellen. 
 
De heer Rep (PVV) sluit zich aan bij veel van de vorige sprekers. 

- Er zijn al jaren beloftes gedaan door allerlei partijen (COA, gemeente etc.). Geen enkele belofte is 
nagekomen. 

- Wat betreft de leegloop van het dorp: dat is het geval, het dorp bloedt dood en dat blijkt ook uit 
gesprekken met ondernemers. De nood is hoog, zelfs de kringloopwinkel is geïrriteerd. 

- Van de toezeggingen is nog niets uitgekomen terwijl geld niet het probleem blijkt te zijn. De PVV 
kijkt hier kritisch naar. 

- Ondernemers gaan zwaar gebukt onder alle negativiteit. Iets doen, kan helpen en er kan iets goeds 
uit voortkomen. Doe iets voor de zomervakantie, het geld is er.  

 
De heer Lok (CDA) is het volledig eens met de vorige spreker, er moet iets gebeuren. Een gebaar naar Ter 
Apel. De raad moet iets positiefs doen en Ter Apel ondersteunen. 

- Ook het COA heeft een toezegging gedaan om hierin te voorzien. Waarom is dit niet gebeurd? 
- De wethouder Financiën wil op korte termijn iets doen, maar laten we nu gebaar maken. 
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Wethouder Kuper 

• Het college is voorstander van wat bijdraagt aan de leefbaarheid van het dorp. Het college heeft 
geen enkel plan gekeerd. 

• Er is 100.000 euro beschikbaar. Het college wilde dit deels besteden aan de herinrichting van het 
Mansholtpark, om dit park tot een hoogwaardig evenemententerrein te ontwikkelen, conform de 
wens van verschillende verenigingen. Er kunnen ook andere plannen komen, zonder dat het 
Mansholtpark onder druk komt te staan.  

• Het college wil graag plannen zien zodat bekend is waar het geld aan besteed wordt. Het geld dat 
wordt ingezet moet zo lang mogelijk renderen. Het college wil de geluiden die gehoord worden 
serieus nemen, maar er moet wel een goed plan aan ten grondslag liggen dat breed gedragen 
wordt door verschillende ondernemers en gebruikers.  

 
De heer Eilert (PvdA) 

- Er is geld, er hoeft geen geld uit de reserve gehaald worden. Het is een kwestie van snel schakelen. 
- Het is goed voor te stellen dat de wethouder de plannen wil zien.  

 
De heer Hoomoedt (GroenLinks) 

- Er zijn ook andere fondsen en reserves. Het geld is beschikbaar. Er zijn initiatieven niet 
doorgegaan, omdat er geen budget was om tot uitvoering over te gaan. Dat is wel bijzonder. Op het 
moment dat blijkt dat er geld is, kunnen er plannen worden ingediend. 

- Laten we dit positieve signaal geven. Als het bekend was geweest binnen het ambtelijk apparaat 
dat er geld beschikbaar was voor bepaalde activiteiten in Ter Apel, dan was het allang gebeurd. 

 
Mevrouw Hemmen (Lijst Hemmen) 

- Het risico is dat er nu 100.000 euro op reserve staat waar eigenlijk al andere plannen voor zijn: het 
Mansholtpark. Dat is ook een goede investering. Daarom kan er niet gegarandeerd worden dat er 
een bepaald budget beschikbaar is voor deze activiteiten. Dat budget moet er zijn en mevrouw 
Hemmen vindt dat er een fonds moet komen voor deze activiteiten. 

- Het college wil weten welke plannen het goedkeurt, maar zit zelf aan tafel. De gemeente faciliteert 
die commissie. Het college kan ook daar het mandaat neerleggen om over de plannen te besluiten, 
maar het mandaat kan ook bij het college blijven. Waarom wordt hier zo voorzichtig over gedaan? 

- Laten we een duidelijk en zeer positief signaal geven aan het dorp Ter Apel. 
 
De heer Rep (PVV): de wethouder vraagt om plannen. Als bekend gemaakt wordt dat er geld beschikbaar 
is dan komen de plannen wel. Laten we het signaal zichtbaar maken voor het dorp. 
 
De heer Eilert (PvdA) 

- Er ligt een ton op de plank en dat het ook voor iets anders gebruikt kan worden, is duidelijk. Er 
moeten altijd keuzes gemaakt worden. 

- Nu het geld er al is, kan in overleg met de ondernemers worden gegaan om de plannen te 
bespreken en hier uitvoering aan te geven. We moeten pragmatisch zijn. 

 
Wethouder Kuper kan de lijn van de heer Eilert volgen. Er gaat een signaal uit van dit amendement. Indien 
het amendement wordt aangenomen, dan stelt de wethouder voor om het geld niet in een apart fonds te 
stoppen, maar in de al bestaande reserve leefbaarheid Ter Apel. Bij een fonds moeten criteria worden 
vastgesteld aan de hand waarvan geld kan worden uitgekeerd en dat kost tijd. 

 
Mevrouw Hemmen (Lijst Hemmen) vindt dit een goed plan. Het betekent dat het amendement moet 
worden aangepast.  
 
De heer Eilert (PvdA) stelt hiertoe een schorsing voor. 
 
SCHORSING 
 
Mevrouw Hemmen (Lijst Hemmen): het amendement wordt aangepast: punt 6 van het amendement wordt: 
Bestemmingsreserve COA-gelden leefbaar Ter Apel. Aan de reeds bestaande reserve wordt 100.000 euro 
toegevoegd. Het gaat niet naar de algemene reserve. 



8 

 

 
De heer Eilert (PvdA): 

- Er is enige terughoudendheid om het geld uit de algemene reserve te houden, omdat dat geld is dat 
bestemd is voor de gehele gemeente. Nu wordt 100.000 euro besteed aan Ter Apel. Er is meer dan 
alleen Ter Apel en daarom wordt voorzichtigheid en terughoudendheid genoemd. 

- Wanneer ingestemd wordt met het amendement, zou afgesproken moeten worden dat er binnen 
een half jaar een akkoord op de plannen is. Het moet snel gaan. Laten we er daarom een termijn 
aan verbinden.  

 
De heer Meendering (CDA) 

- Als het amendement niet gewijzigd zou zijn, zou de heer Meendering tegen hebben gestemd, met 
name om de reden die de heer Eilert aangeeft. Ter Apel is belangrijk, maar we hebben 26.000 
inwoners. 

- De heer Meendering kan instemmen met het gewijzigde amendement. 
 
De voorzitter brengt het amendement in stemming: 
Het amendement wordt met 16 stemmen voor (fracties Gemeentebelangen, PvdA, CDA, PVV, VVD, 
GroenLinks en Lijst Hemmen) aangenomen. 
 
De raad besluit unaniem: 
1. De jaarstukken Westerwolde 2023 (bestaande uit het jaarverslag 2023, de jaarrekening 2023 en de 
bijlagen) vast te stellen; 
2. het voordelige resultaat van € 5.497.761 volgens de voorgestelde resultaatbestemming te bestemmen; 
3. de restantkredieten 2023 over te hevelen naar 2024. 
 
6. Kadernota 2025 

De heer Visscher (Gemeentebelangen) leest Algemene Beschouwingen voor. Tekst als bijlage bij dit 
verslag. 

De heer Rep (PVV) leest Algemene Beschouwingen voor. Tekst als bijlage bij dit verslag. 

De heer Buigel (VVD) leest Algemene Beschouwingen voor en dient een amendement in. Teksten als 
bijlage bij dit verslag. 

De heer Meendering (CDA) leest Algemene Beschouwingen voor. Tekst als bijlage bij dit verslag. 

De heer Eilert (PvdA) leest Algemene Beschouwingen voor. Tekst als bijlage bij dit verslag. 

Mevrouw Hemmen (Lijst Hemmen) leest Algemene Beschouwingen voor. Tekst als bijlage bij dit verslag. 

De heer Hoomoedt (GroenLinks) vindt het amendement heel technisch en heel laat ingediend. Er is geen 
ruimte en tijd om naar het amendement te bestuderen en op te reageren. Om het voor de bühne in te 
dienen is het goed recht. De behandeling van de begroting is een beter moment voor een dergelijk 
amendement. 

(interruptie) De heer Buigel (VVD) het is geen amendement voor de bühne. Er kan geschorst worden en 
het amendement kan worden toegelicht. Bij een begrotingsbehandeling moet er geschoven worden en dan 
wordt het nog technischer. 

De heer Hoomoedt (GroenLinks) had het amendement graag eerder gezien zodat hij het kon lezen. Hij 
leest Algemene Beschouwingen voor. Tekst als bijlage bij dit verslag. 

Wethouder Kuper 

• Het is voor het eerst dat de Kadernota wordt vastgesteld als kader voor de begroting. De raad heeft 
allerlei zaken aangedragen die meegewogen moeten worden. De wethouder wil de inbreng 
meewegen bij het realiseren van de begroting. Er zullen keuzes gemaakt moeten worden.  
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• Richting de VVD n.a.v. de woorden onverschillig omgaan met gemeenschapsgeld geeft de 
wethouder aan dat hij zich hierin beslist niet herkent. Op welke punten doen wij dat? Hoe zou het 
anders moeten?  

• Het amendement: aangegeven wordt om bezuinigingen naar voren te trekken. Het ravijnjaar is pas 
2026, dan ontstaat de noodzaak om te gaan ombuigen. Het advies van de VNG was om alvast te 
komen met voorstellen voor ombuigingen, maar die nog niet in te boeken. Het college is van 
mening dat er ook alvast kan worden ingeboekt en middels de kaasschaafmethode de bezuiniging 
uit te voeren. Er zijn al accenten genoemd en die zullen worden meegewogen bij het opstellen van 
de begroting. 

• Realisatie 300 woningen: wat betreft de planvorming ligt de gemeente op koers. Niet alles ligt 
binnen de macht en mogelijkheden van het college. Er is een actief grondbeleid, de woonvisie biedt 
voldoende ruimte. Naarmate er meer ruimte voor woningbouw komt, worden uit de omgeving ook 
meer tegengeluiden gehoord. Het is goed om alle belangen mee te wegen, maar het is ook goed de 
ambitie van het realiseren van 300 woningen in het oog te houden.  

• Visie buitengebied: dit is in de werkgroep Ruimte aan de orde geweest. Daar is aangegeven dat we 
gaan inventariseren wat de opgaven zijn die in het buitengebied leven en wat onze rol daarin is. De 
provincie is nu aan zet, maar het is goed om na te denken over wat je in het buitengebied zou willen 
en in hoeverre de gemeente daar zeggenschap over heeft. Er komt hierover een notitie. 

• Er is 1,5 miljoen euro voor het masterplan: er is een behoorlijk ambitieniveau neergelegd, maar er is 
nog geen financiële paragraaf. Gezocht moet worden naar financieringsbronnen. Externe 
financieringsbronnen komen pas in beeld wanneer de gemeente co-financiert. Een groot deel van 
de financiering zal voor rekening van de gemeente komen. Het zou ook betekenen dat die 1,5 
miljoen niet beschikbaar wordt gesteld voor het centrumplan. Wellicht moet het ambitieniveau 
worden bijgesteld, maar er is bewust voor het hoogste ambitieniveau gekozen en het zou jammer 
zijn om dit te verlagen. Daarom is de 1,5 miljoen meer dan welkom. 

De voorzitter stelt voor om de nog openstaande vragen (onder andere de kloosterenclave) mee te nemen 
naar het college en als overweging mee te nemen. Het college heeft er nog niet over gesproken. 

De vraag om de bestuursovereenkomst on hold te zetten raadt de burgemeester af. De energie is erop 
gericht om de afspraken die er liggen van de bestuursovereenkomst na te laten komen. Daar is het 
juridisch geschil op gericht. We moeten verder kijken. Wanneer we resultaat zien dan moet de 
bestuursovereenkomst zo geformuleerd zijn dat goed geborgd is dat er geen terugval naar de huidige 
situatie komt. De raad beslist over de bestuursovereenkomst. De besprekingen moeten worden voortgezet 
om te komen tot iets wat ons verder helpt. 

TWEEDE TERMIJN 

De heer Meendering (CDA) is blij verrast en heeft veel positieve zaken gehoord. De wethouder heeft 
aangegeven welke tactiek voor de tweede helft van deze raadstermijn gevolgd wordt. Wij zijn op de goede 
weg. Er zijn verschillen van inzicht, maar daar kan een goede discussie over gevoerd worden bij 
behandeling van de begroting. 

- Het amendement van de VVD is erg technisch. 
- Het CDA vindt het amendement te voorbarig en gaat er niet mee instemmen. 

 
De heer Rep (PVV) complimenteert de wethouder met de uitleg. Het heeft de fractie overtuigd. Met het 
amendement wordt niet ingestemd. 
 
Mevrouw Hemmen (Lijst Hemmen) de wethouder heeft niet op alle punten gereageerd: 

- Opgeroepen is om goed te overwegen of we de juiste keuze maken met de kaasschaafmethode en 
om de benchmark van andere gemeenten te betrekken. Het is jammer hierop niet is gereageerd. 
Het is goed als het college dit in de overwegingen meeneemt.  

- Het amendement wordt goed begrepen. De kaasschaafmethode hoeft niet gehanteerd te worden. 
Er moet goed naar de begroting worden gekeken en er moeten duidelijke keuzes worden gemaakt. 

- Het amendement wordt niet gesteund. 
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De heer Visscher (Gemeentebelangen) sluit zich aan bij de woorden van de vorige spreker. In het 
amendement staat een bezuiniging op openbare orde en veiligheid en dat onderwerp staat voor 
Gemeentebelangen niet ter discussie.  

 
De heer Eilert (PvdA) sluit zich eveneens aan bij de woorden van de vorige sprekers. 
 
Wethouder Kuper: we hoeven niet te heroverwegen. Achter de analyse van de begroting zat al de vraag 
hoe kunnen we leren van andere gemeenten, hoe kunnen we ervoor zorgen minder geld uit te geven 
zonder in te leveren op kwaliteit en dienstverlening. Dat wordt zeker meegewogen bij het opstellen van de 
begroting. 

De heer Buigel (VVD) dankt voor de inbreng en de reacties betreffende het amendement. Een stemming 
over het amendement wordt gevraagd. 

- Gemeentebelangen geeft in de algemene beschouwingen aan niet te willen bezuinigen. Betekent 
dit dat deze fractie het voorstel van het college niet honoreert met betrekking tot het inzichtelijk 
maken en inspelen op ravijnjaren? 

- Het amendement is misschien iets te technisch, maar het gaat erom of het gewenst is voor de 
inwoners om wederom een verhoging van de belastingen door te voeren. Die discussie ontbrak. 
Vandaar het verzoek om het amendement in stemming te brengen. 
 

De heer Visscher (Gemeentebelangen) reageert richting de heer Buigel dat niet gezegd is dat de fractie 
niet wil bezuinigen, het gaat om niet bezuinigen op openbare orde en veiligheid. 

De voorzitter brengt het amendement in stemming.  

Het amendement wordt met 1 stem voor (de fractie VVD) en 15 stemmen tegen (de fracties van 
Gemeentebelangen, PvdA, CDA, PVV, GroenLinks en Lijst Hemmen) verworpen. 

De raad besluit m.u.v. VVD: 
1. In te stemmen met de voorliggende Kadernota 2025 als basis voor de algemene beschouwingen in de 
gemeenteraad; 
2. Voorliggende Kadernota 2025 als richtinggevend kader voor de concept-programmabegroting 2025-
2028 vast te stellen. 
 
7. Sluiting 
De voorzitter en een aantal raadsleden spreken de heer Hoomoedt in verband met het stoppen van zijn 
raadslidmaatschap toe. De voorzitter sluit vervolgens de vergadering. 
 
Vastgesteld in de raadsvergadering van 2 oktober 2024. 
 

Ondertekening, 

 

Patrick Dave Nap       Jaap Velema   

Raadsgriffier        voorzitter 

 

Bijlagen: 

• Algemene Beschouwingen  

• Amendement jaarstukken 2023 met controleverklaring  

• Amendement kadernota 2025 
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Algemene beschouwingen 2024. 
 
De algemene beschouwingen. 
Mijn laatste voor nu.  
Waar ik normaliter hard in ga op de kadernota, zou ik nu graag meer 
ingaan op de wensen die ik heb. Voor uw raad, voor het college, 
voor deze prachtige gemeente en haar inwoners. 
 
In de afgelopen jaren is onze maatschappij verhard. Dat heeft veel 
redenen die we hier niet allemaal hoeven te benoemen. Liever niet zelfs.  
 
Maar feit blijft dat het wel zo is. Maar doen we daar in onze gemeente ook aan mee? 
Deels wel, maar de verharding op dossier Ter Apel is misschien wel logisch. 
 
Toch wonen er nog steeds mensen in Ter Apel die mededogen hebben. Ook ondernemers, 
die ondanks alles wat ze meemaken, nog steeds empathie opbrengen voor de onschuldige 
vluchteling. Krachtig vind ik dat. 
 
Zelf krijg ik steeds meer het gevoel dat onze raad meegaat in deze verharding. Ook dat is 
best logisch, maar tegenwoordig doen we dat steeds minder samen. Meer op onze eigen 
gecreëerde eilandjes. En daar wil ik het best even over hebben. 
 
Dat we politiek zijn op gemeentelijk niveau, dat is relevant en logisch. 
Dat we ons eigen geluid laten horen hoort er helemaal bij. 
 
Maar naar het rijk, naar het COA, naar andere landelijke instanties zullen we een team 
moeten zijn.  Overleggen over waar de verschillen liggen. Consensus zoeken waar mogelijk. 
Om vervolgens als David het land in te gaan om te strijden tegen Goliath. 
Om net zolang te roepen totdat er geluisterd wordt. En niet alleen geluisterd, totdat er echt 
wat gebeurt. Natuurlijk voor Ter Apel, maar zeker ook voor onze hele gemeente. 
 
Misschien is het een utopie, maar ik ben ervan overtuigd dat het de enige manier is die 
werkt. Dat hebben we in het verleden best bewezen. 
 
Dat team is ook nodig in de aankomende ravijnjaren. Kritisch zijn op het college en de 
organisatie is onze rol, maar dan wel op grote lijnen. Verder moeten we vooral kijken naar 
wat de mogelijkheden zijn om de aankomende jaren door te komen. Samen richting Den 
Haag, om ervoor te zorgen dat we als gemeente niet nog meer op ons bord krijgen. 
 
En wat doet deze organisatie al veel goed, laten we daar dan ook eerlijk over zijn. 
Roeien met de riemen die je hebt. Proberen het iedereen naar de zin te maken.  
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Proberen het juiste te doen. Lukt dat altijd? Vast niet, maar we proberen het wel. 
 
En laat ik nogmaals duidelijk zijn: Dit is geen aanval, dit is geen trap na, helemaal niet. 
Dit is hoop voor de toekomst en vertrouwen uitspreken. Dat is wat dit is.  
 
Want we zijn een team geweest, en jullie kunnen weer een team worden.  
Zoals al eerder gezegd: Ik ben trots op deze gemeente, op haar college en haar raad. 
Vanaf de zijkant kijk ik mee, ondersteun ik graag als het nodig is.  
Soms is een punt geen punt, maar een komma. Je weet immers maar nooit. 
 
Ik wens jullie veel wijsheid. 
 
Tot zover voorzitter. 
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De algemene beschouwingen van het CDA Westerwolde van 2024 

We zitten halverwege het jaar en halverwege de collegeperiode. 

Om in voetbaltermen te blijven, we zitten in de rust. Maar staan we nu met 

1-0 voor of staan we met 0-1 achter. 

Moeten we nadenken over wijziging van de tactiek of moeten we bij 

bepaalde spelers wat extra scherpte aanbrengen. De komende periode zal 

het leren.  

Kijkende naar de jaarrekening van 2023 die we zojuist hebben besproken 

is het niet zo dat we ons zorgen moeten maken over de reserves, maar er 

staan wel andere tijden aan te komen. 

Het ravijnjaar, alhoewel dat al enigszins is gedempt en daar sorteren we al 

op voor door 1% taakstellende bezuinigingen over alle programma’s door 

te voeren, en ook in tegenstelling tot vele anderen ook meteen al in te 

boeken. Hierbij moeten we natuurlijk wel kijken waar het wel en waar het 

niet kan. Bezuinigen op veiligheid en wonen lijkt ons geen goede zaak. 

Maar wij hopen dat er op wordt ingezet. 

Ten eerste de doorrekening van onze gemeente. Wij vragen hier al lang om, 

maar hebben begrepen dat deze er na het zomerreces aankomt. Hopelijk 

zijn we dan allemaal bereid om hier ook serieus mee aan het werk te gaan, 

zeg maar met z’n allen vooruitspelen wanneer het kan, of meer in de 

dekking te gaan zonder de bal rond te spelen zonder resultaat. Wij, de 

fractie van het CDA, gaan ervan uit, dat hier serieus naar gekeken wordt en 

er een juiste tactiek wordt bepaald voor de tweede helft van de wedstrijd. 

Ook wij van het CDA denken hier graag in mee. 

Dan de prioriteiten, wanneer je de kadernota leest heeft alles prioriteit en 

moet direct worden opgepakt. Wij van de fractie van het CDA denken, dat 

de allerhoogste prioriteit zou moeten liggen bij het centrum-/masterplan 

Ter Apel. Er gaat immers geen vergadering of bijeenkomst voorbij en er 

wordt wel over Ter Apel gesproken. Een spreekwoord zegt, herhaling is de 

kracht van de reclame. Maar hier is het zeker niet zo. Het imago van Ter 

Apel is zodanig verslechtert, de incidenten nemen toe, denk alleen maar 

aan de inspreker van vorige week, dat dit de absolute topprioriteit moet 

zijn. Voor veel zaken m.b.t. overlast zijn wij afhankelijk van Den Haag, we 

wachten af wat dit gaat opleveren.  

De fractie van het CDA is echter wel van mening, dat wij de schouders 

volledig onder het centrum-/masterplan van Ter Apel moeten zetten.  
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Ook de ontvangen dwangsom van € 1.500.000 zou hieraan moeten worden 

besteed. Zet gezamenlijk met de ondernemers in op een stevig plan welke 

het centrum van Ter Apel weer aantrekkelijk kan maken. Doe dit samen met 

de ondernemers en andere stakeholders, zodat het plan breed gedragen 

wordt. Hopelijk kunnen we het tij nog keren en is het nog niet te laat. Ook 

de andere prioriteiten zijn natuurlijk belangrijk, maar zet ze wel in de juiste 

volgorde. 

Dan de NOR, het baat de fractie van het CDA zorgen, dat wij voor de 

kwaliteit uitgaan van een laag niveau. We zijn immers een groene gemeente 

ook bedoeld voor rust, ruimte en recreatie. 

Wanneer zaken echter verrommelen is dat slecht voor ons imago, de 

herhalende bezoeker en dergelijke. Gelukkig is er op initiatief van de fractie 

van het CDA een besluit genomen om eventuele overschotten toe te voegen 

aan de bestemmingsreserve en de uitvoering van de NOR. 

Probeer hiermee de grootste knelpunten z.s.m. op te lossen maar probeer 

de gehele gemeente naar basis te krijgen. Koop de capaciteit echter op tijd 

in, zodat we niet aan het oppotten gaan. Dat is immers niet de strekking 

van het besluit. 

En dan wonen, dat is natuurlijk een eerste levensbehoefte. Hiervoor zijn 

huizen nodig. Er wordt hieraan al hard gewerkt. Natuurlijk realiseert de 

fractie van het CDA zich dat de stijging van de hypotheekrente en de 

bouwkosten hierop een dempende werking hebben. 

Maar het is mooi om te horen, dat er al aanvragen zijn voor 170 woningen. 

Dit was alleen vorig jaar, de teller loopt door! Daarnaast is het volgens ons 

ook zo, dat Acantus bezig is met een inhaalslag. Ze gaan 120-135 woningen 

toevoegen tot 2028. Investering van meer dan 100 miljoen. Uniek voor 

Oost-Groningen.  Particuliere initiatieven voor één of meerdere woningen 

omarmt de fractie van het CDA. Probeer deze dan, mits ze kwaliteit 

toevoegen, voortvarend af te werken. 

Ook de mogelijkheid tot woningsplitsing is volgens de fractie van het CDA 

een goede mogelijkheid voor het aanvullen van de woningvoorraad en 

tenslotte het redelijk nieuwe fenomeen mantelzorgwoning. Dit voegt niet 

direct een nieuwe woning toe, maar kan wel doorstroming bevorderen door 

bijvoorbeeld mantelzorgverleners die dan hun eigen woning verkopen. 

En als laatste punt, voordat we naar de tweede helft gaan is de zorg die de 

fractie van het CDA heeft over de hoge lasten voor de Westerwolders. Deze 

zijn bijna of misschien wel de hoogste van heel Groningen en dat terwijl 

veel Westerwolders helaas een laag inkomen hebben. 

Misschien moeten we eens kijken naar een andere systematiek voor de 

heffingen riool en afval. 
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Ook de doorrekening van de gemeente kan misschien inzichten geven waar 

we het anders kunnen doen. Waarom denken we niet na over een iets hoger 

dan 1% bezuiniging om bijvoorbeeld voor de WOZ eens een jaar de nullijn 

voor onze Westerwolders te kunnen aanhouden. 

Maar politiek is, net als voetbal, een teamsport. Het gaat niet alleen om 

individuele prestaties, maar om de samenwerking, de strategie en het 

gezamenlijke doel. We moeten met elkaar blijven communiceren, elkaar 

ondersteunen en soms offers brengen voor het grotere geheel. 

We staan nu aan het begin van een nieuwe helft. We hebben onze eerste 

helft goed gespeeld, maar de wedstrijd is nog niet voorbij. Laten we blijven 

werken als een hecht team, luisteren naar elkaar en elkaar versterken. Want 

alleen door samen te werken kunnen we scoren en uiteindelijk de 

overwinning behalen voor al onze inwoners. 

Dankuwel. 
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Algemene beschouwingen 2024 inbreng van Gemeentebelangen Westerwolde 

De algemene beschouwingen geeft ons als politiek orgaan de kans om te reageren op de 
kadernota en daarmee op de plannen van het college voor de komende jaren. Belangrijk 
omdat iedere politieke vertegenwoordiging kan aangeven waar we op korte termijn 
naartoe willen met onze mooie gemeente.  

Al jaren lijkt het erop dat we het financieel zwaar zullen krijgen en ook nu ziet het ernaar 
uit dat de komende jaren, zeker vanaf 2026, erg lastig gaat worden. Alhoewel het ieder 
jaar achteraf wat mee lijkt te vallen is dit zeker geen garantie. Ook nu zijn wij als 
Gemeentebelangen Westerwolde van mening dat we voorzichtig moeten zijn met het 
uitgeven van gelden die onze inwoners aan ons hebben toevertrouwd. Tot op heden 
hebben we steeds een nette solide begroting kunnen neerleggen waarbij deze realistisch 
blijkt te zijn na ieder jaar.  

Gemeentebelangen Westerwolde is van mening dat we door één dossier wat erg veel 
aandacht vereist, de rest van de gemeente vaak tekortdoen. Dit is niet wat we willen met 
zijn allen en we proberen dit te voorkomen maar de eerlijkheid gebiedt dat dit niet een 
keuze is maar helaas noodzakelijk.  

Wat we willen meegeven aan het College: 

We zien in hoofdlijnen de bezuinigingsmaatregelen die nodig zijn om ook op langere 
termijn de begroting sluitend te krijgen. Noodzakelijk maar ook zorgelijk omdat dit vaak 
gepaard gaat met teruglopende kwaliteit van uit te voeren taken. Dit baart ons zorgen. 
De bezuiniging op Openbare orde en Veiligheid is volstrekt onlogisch  gezien de huidige 
situatie. Graag een toezegging van de portefeuillehouder dat deze taakstellende generieke 
bezuiniging wordt geschrapt. 

Kansen om te groeien. We lezen hier mooie noodzakelijke plannen voor bijvoorbeeld een 
nieuw bedrijventerrein. Hoogstnoodzakelijk omdat er al van oorsprong Westerwoldse 
bedrijven zijn vertrokken naar omliggende gemeenten vanwege een tekort aan 
bedrijfskavels. Dit is toch niet wat we willen met elkaar?  Ook moeten we eerlijk zijn dat 
we qua middenstand in het zuidelijk deel van de gemeente een serieus probleem hebben 
als het gaat om imago door de u wel bekende oorzaak. Hier zullen we snel en adequaat 
mee aan de slag moeten gaan en de kosten gaan verhalen bij de veroorzakers hiervan. 
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Dit jaar is begonnen met handhaving op het permanent bewonen van vakantieverblijven. 
Op zich goed maar we moeten ons ook beseffen dat het tekort aan woningen dit lastig 
maakt. Dus wat ons betreft moeten we blijven focussen op bouwen van woningen. 

We lezen dat het Uitvoeringsplan Volkshuisvestingsfonds Oost-Groningen vanaf 2025 
wordt uitgevoerd. In de tweede helft van dit jaar zien wij dit plan graag tegemoet. 

We lezen ook dat de rioolheffing naar verwachting zal moeten stijgen. Dit is een keuze 
maar geen verplichting. De rioolheffing hoeft niet per se kostendekkend te zijn maar mag 
maximaal kostendekkend zijn. We zijn ons ervan bewust dat de benodigde financiën dan 
wel elders gevonden moeten worden maar graag uw aandacht hiervoor.  

Het programma Asiel. Naar verwachting zal in ieder geval één andere partij in deze raad, 
zeker op de negatieve aspecten, hier helemaal op los gaan. Wij als gemeente, zowel 
college als raad, zullen blijven vechten om deze negatieve aspecten de kop in te drukken 
maar we moeten ook eerlijk zijn. De oplossingen kunnen alleen uit Den Haag komen en 
wij hopen, wellicht tegen beter weten in, dat het nieuwe kabinet met oplossingen komt 
voor met name onze gemeente.  

Dan de spreidingswet. Als raad hebben wij hier helaas geen zeggenschap in omdat deze in 
Den Haag ligt. Het hoofdlijnenakkoord van de nieuwe coalitie in Den Haag spreekt over 
het intrekken van de spreidingswet. Voor ons is duidelijk dat de spreidingswet nu 
noodzakelijk is en ook zal blijven ook al mocht het huidige kabinet de instroom 
daadwerkelijk kunnen beperken. We hopen dan ook dat dit kabinet tot beter inzichten 
komt op dit gebied.  

We zien in de kadernota dat de dwangsom Ter Apel toegevoegd aan wordt de 
Bestemmingsreserve Masterplan Ter Apel. Deze bestemmingsreserve wordt ingezet voor 
realisatie van projecten zoals het Centrumplan Ter Apel in dit Masterplan. Wij gaan 
ervanuit dat er door deze toevoeging een kwalitatief hoger niveau van deze projecten 
wordt gehaald zodat dit ten  gunste is van de leefbaarheid en zeker ook het imago van 
deze regio. Graag een reactie. 

Naar verluid loopt de kinderopvangorganisatie KIWI organisatorisch slecht. Het 
ziekteverzuim hoog en is er een groot personeelsverloop. Dit baart ons ernstige zorgen. 
Graag een reactie. 

Gemeentebelangen Westerwolde deelt de zorgen m.b.t. het binden en vasthouden van 
goed personeel. Eén van de voorwaarden is een goede huisvesting. Daarom zouden we 
graag de uitkomst van het onderzoek naar het gemeentehuis spoedig tegemoetzien zodat 
we aan de slag kunnen om alles, inclusief raadzaal, goed op orde te kunnen brengen. 

M.b.t. Nij begun willen we benadrukken hoe groot de positieve impact kan zijn ook voor 
onze regio. Nij begun biedt veel kansen die we moeten pakken nu de mogelijkheid zich 
aandient.  
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Ook maken wij ons zorgen vanwege de machteloosheid van het gemeentebestuur 
inclusief raad op met name het asieldossier. We doen allemaal ons stinkende best maar 
weten ook dat gewenste resultaten niet op korte termijn zijn te verwachten. Dit frustreert 
het gemeentebestuur inclusief raad, maar zeker ook onze inwoners en ondernemers. 
Laten we proberen zoveel mogelijk de eenheid te bewaren ook binnen deze raad ondanks 
de soms verschillende opvattingen. 

Tot slot willen wij de wens en de hoop uitspreken dat we elkaar blijven vasthouden in de 
strijd die we moeten leveren met onze landelijke overheid. Hoop op eenheid binnen deze 
raad, hoop op eenheid tussen College, raad, inwoners en ondernemers van deze 
geweldige gemeente. Alleen samen kunnen we de uitdagingen aan die ons helaas nog 
steeds voor liggen.  



1 
 

 

 
 
Reactie op kadernota 2025  
 
10 juli 2024 
 
Scherpe keuzes blijven nodig voor een toekomstbestendige gemeente Westerwolde 
 
Met deze kadernota kijken we vooruit naar het beleid dat we gaan uitvoeren in 2025. 
Financieel gezien liggen er enorme uitdagingen op ons bord. Ondanks het positieve 
financiële resultaat van 2023 (ruim 5 miljoen incidenteel) hangen er donkere wolken boven 
ons. Men spreekt over het jaar 2026 als een ravijnjaar. Het is dan ook knap te noemen dat 
voor de jaren 2026 – 2028 het structurele tekort is teruggebracht naar respectievelijk 
104.000, 108.000 en 106.000 euro.  
 
Het college biedt een reëel sluitende begroting aan. Om het gat te dichten worden 
bezuinigingsmaatregelen aangekondigd. Het college kiest hierbij voor de kaasschaafmethode 
door op alle beleidsvelden 1 % te bezuinigingen met uitzondering van het beleidsveld 
bestuur, dienstverlening en asiel e.a. Wat dit concreet gaat betekenen wordt bij de 
programmabegroting in beeld gebracht. Dit betekent bijvoorbeeld op het taakveld Openbare 
orde en veiligheid dat er 133.000 euro bezuinigd moet worden. Ook op het sociaal domein 
staat een bezuiniging ingeboekt terwijl wij weten dat dit een open-einde-regeling betreft. 
Hoe groot acht het college de kans dat deze taakstelling gehaald gaat worden. 
 
Zelf voel ik meer voor doordachte keuzes, dan een kaasschaafmethode. Ik wil het college 
dan ook meegeven om deze bezuinigingsmethode nog eens te heroverwegen. En de 
uitkomsten van de analyse op de benchmark van onze gemeentebegroting afgezet tegen 
andere gemeentebegrotingen in deze keuze mee te wegen. 
 
Overige aandachtspunten ten aanzien van de begroting: 
We zien de afgelopen jaren dat er veel incidenteel geld overblijft (2022 8 miljoen, 2023 5 
miljoen). Dit kan betekenen dat we niet reel begroten of dat onze ambitieniveau wellicht op 
jaarbasis te hoog ligt. We krijgen de gewenste activiteiten namelijk niet uitgevoerd. Ik wil het 
college adviseren om de begroting van de afgelopen twee jaren te analyseren om hier de 
lessen uit te trekken met het doel om meer reële begroting te krijgen. 
 
Ook lezen we in het raadsvoorstel dat de incidentele middelen een groter tekort laten zien 
de komende jaren. Dit komt onder andere door de ambitie om de openbare ruimte op een 
basisniveau te onderhouden. Voor 2025 is bij de resultaatbestemming van de Jaarrekening 
2023 een bedrag van € 1.900.000 gereserveerd om de openbare ruimte te kunnen 
onderhouden op het niveau basis. 
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Ik vraag mij af of deze passage in het raadsvoorstel wel in lijn ligt met het amendement bij 
de Nota Openbare Ruimte. Voor alle duidelijkheid ik heb tegen dit amendement gestemd, 
omdat ik al had voorzien dat het effect van dit amendement ook negatief kan uitpakken.  
Deze Raad is met het raadsbesluit inclusief het amendement akkoord gegaan om het 
onderhoudsniveau van onze openbare ruimte op het niveau laag te houden. Simpelweg 
omdat er geen financiële middelen zijn dit op een hoger niveau te kunnen bekostigen. Met 
het amendement is geregeld dat er bij een positief begrotingsresultaat een bepaald bedrag 
rechtstreeks in de bestemmingsreserve Openbare Ruimte wordt gestort. Vanuit het 
begrotingsresultaat 2023 wordt nu 1.9 miljoen toegevoegd aan deze bestemmingsreserve. 
 
Echter, we kunnen in onze begrotingen geen rekening houden met overschotten, en deze 
overschotten zelfs al als voorschot meenemen in de meerjarenbegroting. Zeker omdat ik het 
komen tot een reële begroting een belangrijk uitgangspunt vindt en de financiële middelen 
die niet worden uitgegeven, zoveel mogelijk voor de doelen beschikbaar moeten blijven 
waar ze voor waren bedoeld. Met dit amendement nemen we een voorschot op zaken die 
we nu niet kunnen voorzien. Ik ben benieuwd hoe andere raadsleden hiernaar kijken. 
 
Openbare orde en veiligheid 
Ik wil een groot compliment geven aan alle medewerkers binnen en buiten de gemeentelijke 
organisatie die zich elke dag weer inzetten voor onze veiligheid. Dit is een compliment waard 
omdat zij moeten werken in de bijzondere omstandigheid door de aanwezigheid van het 
asielcomplex in onze gemeente. We weten dat dit bij tijd en wijle voor onveilige situaties 
zorgt. Bezuinigen op dit programmaonderdeel kan ik dan ook niet steunen. We moeten juist 
investeren zodat we ook rondom verwarde personen/verwarde asielzoekers een stevige 
gezamenlijke aanpak creëren, om de veiligheid van de verwarde personen en de mensen die 
hiermee te maken krijgen te kunnen garanderen. 
 
Mooi wonen 
We willen minimaal in deze raadsperiode 300 woningen bijbouwen. Heel belangrijk voor met 
name de doorstroom van ouderen naar passende woningen en het bieden van woonruimte 
aan jongeren, zodat zij hun volwassen leven niet langer uit hoeven stellen. Ik ben benieuwd 
of het gaat lukken om de ambitie van 300 woningen te halen. En of dit nog extra inzet vraagt 
en zo ja, welke inzet is hier dan voor nodig? 
 
Groen en Duurzaam 
We hebben groot achterstallig onderhoud op onze openbare ruimte. Er is 1 knellend 
probleem die ik hier concreet naar voren wil brengen. Onze gemeente lijkt dicht te groeien 
met Jacobs Kruiskruid. Voor boeren en inwoners met paarden en ander vee is dit een grote 
nachtmerrie… Als dit kruid gedroogd in het hooi terecht komt dan kan dit de dood van de 
dieren tot gevolg hebben. Ik wil het college vragen om hier samen met de provincie en de 
waterschappen gericht actie te ondernemen.  
Een ander belangrijk punt is ons buitengebied. In het kader van stikstofvermindering, gaat er 
veel gebeuren in het buitengebied; het plaatsen bossen, verplaatsen van veeboeren, nieuwe 
groene verbindingen aanleggen en ga zo maar door. De provincie is aan zet om deze plannen 
uit te werken. Maar ik roep het college op om zelf met een visie te komen die samen met de 
belangrijke stakeholders tot stand komt.  
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Het buitengebied van Westerwolde is ons goud en wij zijn het aan het gebied verplicht om 
hier zorgvuldig mee om te gaan. Hoe kijken de andere raadsleden hiernaar? 
 
Kansen om te groeien 
Mooi om te zien dat zich allerlei ontwikkelingen voordoen waardoor onze economie door 
kan groeien en kan uitbreiden. Ten aanzien van het centrumplan Ter Apel worden mooie en 
belangrijke ontwikkelingen met elkaar gecombineerd. Dit is mooi, maar hoe zorgen we 
ervoor dat dit over twee jaar pas effect scoort, maar al veel eerder. Het is broodnodig om nu 
in het winkelcentrum van Ter Apel te investeren. Ik wil het college meegeven om te 
overwegen welke zaken naar voren gehaald kunnen worden. Denk hierbij ook aan het 
realiseren van het pleintje tussen het Klooster en het Boschhuis. Laten we het laaghangend 
fruit plukken om een energieboost te geven aan Ter Apel. Het inzetten van de 1.5 miljoen 
voor de ontwikkeling van dit centrumplan kan mijn goedkeuring krijgen, mits deze gelden 
ook als extra worden uitgegeven. Deze middelen moeten dus ten goede komen aan zaken 
die we anders binnen het centrumplan niet hadden kunnen doen. Ik zie dan ook graag een 
uitwerking van het college tegemoet welke zaken extra worden toegevoegd in het 
centrumplan. 
 
Asiel 
Op dit programma wil ik het college meegeven om de Raad goed mee te nemen in formele 
stappen die nodig zijn om tot nieuwe bestuursafspraken te komen met het COA. Wat betreft 
zetten we de onderhandelingen over de nieuwe bestuursovereenkomst on-hold zolang het 
COA zich niet aan de huidige afspraken houdt. 
Ook vind ik het van groot belang dat de Raad goed aangehaakt blijft bij de noodzakelijk 
juridische stappen die gezet moeten worden. 
 
Tot slot, wil ik het college en de ambtelijke organisatie veel succes wensen bij de uitwerking 
van de programmabegroting. 
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ALGEMENE  BESCHOUWINGEN  VOOR  2025 
Aanwezigen én luisteraars, 

De Algemene Beschouwingen 2025 of wel vooruit kijken én voorzien van input richting de 
Programmabegroting van 2025. In je voorbereiding kijk je toch ook even terug naar je inbreng voor 
2024 eigenlijk is deze nog dusdanig actueel dat ik ze zelfs nu nog zou kunnen voorlezen. Maar dat 
déjà vu moment zal ik u besparen; daar waar wij vorig jaar positief over waren zijn we dat nog 
steeds en de aandachtspunten zijn nog steeds een punt van zorg. 

Wat bijzonder goed gaat in onze gemeente is het project: Wedde dat ’t lukt, maar ook het nieuwe 
initiatief Het Buurthuiskamer in de Wilpskamp. 

Kortom er staat veel goeds in de Kadernota 2025, en het is lastig om in een paar minuten alle 
programma onderdelen goed te benoemen. Een punt van aandacht, in onze optiek, zijn de 
buurthuizen en de verenigingen we moeten hier meer aandacht voor hebben het is niet alleen de 
harmonisatie van de buurthuizen, maar hoe houdt je deze in de toekomst levensvatbaar. Het 
toekomst bestendig houden/maken van de verenigingen er wordt steeds maar een grotere beroep 
gedaan op vrijwilligers alsook op bestuursleden dit te maken krijgen met meer verantwoorde-
lijkheden, aansprakelijkheid en complexere wet- en regelgeving. 

Nog een punt van aandacht is de verdere ontwikkeling van de Kloosterenclave (besluit & 
uitvoering). Kan dit meegenomen worden in de Programmabegroting 2025.  

Echter een aantal zaken in de Kadernota 2025 heeft absoluut niet onze goedkeuring.  

De dwangsom van 1,5 miljoen aan het Masterplan Winkelcentrum Ter Apel toevoegen; heeft niet 
onze voorkeur. Het masterplan is op zich prima om Kloosterenclave met het winkelcentrum te 
verbinden. Alsook een betere verbinding tussen park en Moekesgat te creëren. Afgezien van de 
asieloverlast. Afgezien van de aanwezigheid van het asielcomplex is het evident dat er in 
Winkelcentrum geïnvesteerd moeten worden. En vergeet niet dat in de afgelopen jaren dat er heel 
veel ‘asiel’ opbrengsten in de algemene middelen zijn gestopt. 

VVD Westerwolde is van mening dat deze 1,5 miljoen meer in directe vorm aan de Ter Apelers ten 
goede moet komen. Ons voorstel van 5 juni om het aan de Ter Apelers voor te leggen heeft het 
niet gehaald. 

Sinds het ontstaan van de gemeente Westerwolde is onze begroting financieel behoorlijk gegroeid 
van 90 miljoen naar ruim 120 miljoen. 
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7 miljoen zijn opbrengsten via de OZB, maar het Leeuwendeel is afkomstig uit het gemeentefonds, 
ook dat is oorspronkelijk opgebracht direct en indirect door inwoners én bedrijven via belastingen, 
accijnzen, invoerrechten, BTW ect..  

Een deel van de uitgaven hebben we nauwelijks invloed op bijvoorbeeld door verplichtingen door 
deelname aan gemeenschappelijke regelingen. 

Tevens hebben wij het idee dat de onverschilligheid waarmee gemeenschapsgeld wordt 
uitgegeven groeit. Men zou verwachten dat bestuurders zeer zorgvuldig en vooral ook zuinig 
hiermee zouden om gaan. Gezien de keuzes van dit college hebben wij daarover een andere 
mening. Enkele voorbeelden: 

 Noodzakelijk onderhoud (NOR), essentiële keuze (Gemeentelijk vastgoed) worden maar 
vooruitgeschoven. Wat op langere termijn juist meer geld gaat kosten. 

 De investeringen, onderhoud, beheers- en exploitatiekosten van een recent aangekocht 
overdekt zwembad worden mondjesmaat, onduidelijke en cryptisch omschreven in de 
besluitstukken. We mogen van dit college toch enige transparantie verwachten? 

 Verkoop van een camping voor de prijs van een twee onder één kapwoning dit wordt door 
diverse Horeca ondernemers genoemd als cadeautjes weggeven. 

 Op het juiste moment aankopen van ‘Strategische kavels’, we hebben serieuze 
belangstelling in 14 ha industrieterrein maar we gaan niet verder denken dan 11 ha?  

 Cittaslow, het favoriete bestuurdersspeeltje van dit college. Leeft het bij onze inwoners? 
Amper 0,7% van de inwoners hebben de Cittaslowdag op 25 mei in het Eco dorp bezocht. 

 De kosten van de logopedie die eenvoudig via de basisverzekering gefinancierd kunnen 
worden, wordt al enige jaren onderzocht. Terwijl bijna alle andere gemeenten dit al jaren via 
basisverzekering declareren.  

Dit jaar hebben onze inwoners meer dan ooit tevoren geklaagd over de hoogte van de 
gemeentelijke belastingen en wat schetst onze verbazing als we de Kadernota lezen ook voor 2025 
is het college wederom voornemens te verhogen met 3% en heeft hiervoor al € 217.000,- 
ingeboekt. (zie de tabel op pagina 41 v.d. Kadernota) 

Daarnaast geeft het college aan 1% (€ 1.206.000,-) van de gehele begroting met ingang van 2026 
een taakstellende generiek bezuiniging (kaasschaafmethode) over alle beleidsvelden wil gaan 
invoeren. (zie tabel op pagina 5 v.d. Kadernota) 

Is het dan niet logisch om alvast in 2025 een begin hiermee te maken? En ons optimaal in te zetten 
om de lasten voor onze inwoners zo laag mogelijk te houden. Ongetwijfeld zal er al inzicht zijn over 
de mogelijkheden van de bezuiniging, het bekende laaghangend fruit.  

VVD Westerwolde is van mening dat we ook alvast m.i.v. 2025 0,18% van de begroting kunnen 
bezuinigen én hiermee de gemeentelijke belastingen voor onze inwoners/ondernemers met € 
217.000 kunnen verlagen c.q. niet met 3% te verhogen.  
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INDIENEN AMENDEMENT 

De wil deze raad/college zijn uiterste best doen om de belastingen voor onze inwoners en bedrijven 
zo laag mogelijk te houden? En zijn zij daarvoor bereid om in 2025 te beginnen? 
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PVV Westerwolde. Financiële Raasvergadering 10-07-2024. 

Algemene Beschouwingen. 2024. 

Voorzitter, 

Onze zorg gaat ook uit naar de armoede en de laaggeletterdheid in de gemeente. 

De voedselbank is nog steeds nodig. Wij vinden dat er naar iets structurelers  gezocht moet worden 

dat aan de voorkant begint. Dan is het vinden van betaald werk een hele belangrijke factor om 

armoede te bestrijden. 

We zijn blij dat het college zich in zal zetten voor meer betaalbare woningen. 

Daar er een drinkwater tekort dreigt te komen lijkt het ons een goed plan om te werken  aan het 

vasthouden van water, bv door waterreservoirs aan te leggen. 

Het openbaar vervoer in de gemeente is ver beneden peil. Er zal fors geïnvesteerd moeten worden 

om voor iedereen een bereikbaar openbaar vervoer te krijgen, zodat mensen uit hun isolement 

komen en niet vereenzamen. 

Inzet om de Nedersaksenlijn te realiseren is daarom van groot belang voor deze regio. 

Voorzitter eenzaamheid speelt niet alleen bij ouderen, ook jongvolwassenen voelen zich steeds meer 

geïsoleerd ondanks Sociale Media komen er veel depressies, verslavingen, gedragsproblematiek en 

suïcidale gedachten voor onder deze bevolkingsgroep.   

Hier zal op ingezet moeten blijven worden in deze gemeente. 

Wat onderwijs betreft kan de PVV tevreden zijn . Het zou mooi zijn als het landelijk lage peil van 

rekenen en taal in onze gemeente omhoog zou gaan. 

Communicatie in onze gemeente is zeer ondermaats. Steeds horen wij zowel bij insprekers als bij 

hoorcommissies dat de communicatie slecht is. Ook horen wij dit bij onze inwoners. Helaas wordt dit 

al jaren gezegd  maar er is geen verbetering. Dit is een belangrijk verbeterpunt. 

Ook het betrekken van burgers in beslissingen van de overheid die van invloed zijn op hun fysieke 

leefomgeving, moet beter in deze gemeente. 

Binnen de nieuwe omgevingswet is burgerparticipatie ondergeschikt om bemoeienis van burgers in 

overheidsbeleid tot een minimum te beperken. 

Hier maakt de PVV zich grote zorgen over. 

Armoede is voor de PVV een belangrijk thema. 

Voor de PVV Westerwolde is het van groot belang te monitoren dat noodlijdende inwoners van deze 

gemeente adequaat worden ondersteunt om het hoofd boven water te houden in deze nog steeds 

onzekere tijden. 

Nog steeds zijn er gezinnen binnen deze gemeente die mede door de hoge energiekosten en niet te 

vergeten de hoge OZB belasting die tot de hoogste van de provincie Groningen horen, moeite 

hebben om 3 maaltijden per dag te serveren. Een schande voorzitter. 
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Dit moet veranderen. Te beginnen met het verlagen van de OZB. 

Bezuinigingen met een groot positief jaarrekening resultaat is voor inwoners namelijk niet uit te 

leggen. 

De PVV is zich ervan bewust dat , ondanks een positief saldo jaarrekening, wel concrete 

bezuinigingen moeten worden gedaan om ontstane tekorten op te vangen. 

De tekorten van het ravijnjaar 2026 zullen gedicht moeten worden.  

Daarom is het van groot belang om binnen de “Economische Visie” die staat voor brede Welvaart 

voor alle Groningers en de daaraan gekoppelde gelden van 22 miljard  van “NIJ BEGUN” voor een 

gedeelte veilig te stellen voor onze gemeente Westerwolde. 

Hier moet dit college op inzetten. Anders mist men de boot. 

Ook willen wij meegeven op de pauzeknop te drukken aangaande kostbare investeringen m.b.t. tot 

verduurzaming die in het nieuwe hoofdlijnenakkoord anders zijn weergegeven. Dit kabinet gooit o.a. 

het stikstofbeleid op de schop. 

Ook de lijst van beschermde Natura 2000 gebieden worden herijkt. 

Dus pas op de plaats met het uitvoeren van het oude beleid en omarm het nieuwe. 

Voorzitter,  

Wij wensen dit college veel sterkte en wijsheid om deze gemeente door de komende moeilijke 

periode te loodsen. 

 

  

 

 

 

  

  

 

  



 
 
Amendement 
 

Amendement ingediend door de fractie van de VVD 
 
 
Datum raadsvergadering: 10 juli 2024 
 
 
Voorstel nummer: 6 , Kadernota 2025 
 
 
Ondergetekende stelt het volgende amendement voor:  
 
De tabel op pagina 5 van de Kadernota 2025 
 
 
 

 
 
 
 
  



 
Te vervangen door onderstaande tabel: 

 
 
 
Klaas Buigel, fractievoorzitter VVD 
 
 
 

 

Taakvelden Saldokosten 2024 Taakstelling 2025, 0,18% Taakstelling 2026, 1%

mogelijke interpretatie 

Openbaar Orde, 

Veiligheid, Bestuur, 

Dienstverlening, Asiel, 

Dierenwelzijn, 13.295.000,00€               23.931,00€                               132.950,00€                             

Sociale zaken, 

Economische Zaken, 

Cultuur, Recreatie, 

Toerisme, Zwembaden 28.070.000,00€               50.526,00€                               280.700,00€                             

Verkeer & Vervoer, 

Vastgoed & Gebouwen, 

Riool, Afval, Milieu en 19.637.000,00€               35.346,60€                               196.370,00€                             

WMO, Duurzaamheid 13.277.000,00€               23.898,60€                               132.770,00€                             

Onderwijs, Welzijn, 

Jeugdzorg, 40.066.000,00€               72.118,80€                               400.660,00€                             

Financiën, Wonen & 

Leefbaarheid, 

Ruimtelijke Ordening 6.206.000,00€                 11.170,80€                               62.060,00€                                

120.551.000,00€             216.991,80€                             1.205.510,00€                           



 

 
 

 

Amendement 
 
Amendement ingediend door fracties: Lijst Hemmen, PVV, GroenLinks, VVD 
 
Datum raadsvergadering: 10 juli 2024 
 
Voorstel nummer: 5 
 
Jaarstukken 2023 met controleverklaring 
 
Ondergetekenden stellen het volgende amendement voor:  
 
Voorliggend tekst op pagina 10 van de jaarstukken 2023:  
 

1. Mutaties n.a.v. decembercirculaire 2023 863.525 
2. Bestemmingsreserve onderwijshuisvesting 105.000 
3. Bestemmingsreserve Verduurzaming gemeentelijke gebouwen 700.000 
4. Budgetoverheveling t.g.v. exploitatie 1.564.800 
5. Bestemmingreserve openbare ruimte 1.900.000 
6. Toevoegen aan Algemene reserve 364.436 

 
Gewijzigde tekst: 
 

1. Mutaties n.a.v. decembercirculaire 2023        863.525  
2. Bestemmingsreserve onderwijshuisvesting        105.000  
3. Bestemmingsreserve Verduurzaming gemeentelijke gebouwen      700.000  
4. Budgetoverheveling t.g.v. exploitatie      1.564.800  
5. Bestemmingreserve openbare ruimte      1.900.000  
6. Bestemmingsreserve COA-gelden leefbaar Ter Apel          100.000  
7. Toevoegen aan Algemene reserve         264.436 
 

 
Lijst Hemmen, H.M Hemmen 
GroenLinks, E. Hoomoedt 
PVV, R. Rep  
VVD, K. Buigel 
  



Toelichting op amendement 
 
In het raadsvoorstel jaarstukken 2023 die ter besluitvorming voor ligt aan de gemeenteraad worden voorstellen 
gedaan om het voordelig resultaat ter hoogte van € 5.497.761, - als volgt te bestemmen: 
 

1. Mutaties n.a.v. decembercirculaire 2023 863.525  
2. Bestemmingsreserve onderwijshuisvesting 105.000  
3. Bestemmingsreserve Verduurzaming gemeentelijke gebouwen 700.000  
4. Budgetoverheveling t.g.v. exploitatie 1.564.800  
5. Bestemmingreserve openbare ruimte 1.900.000  
6. Toevoegen aan Algemene reserve 364.436  

 
De algemene reserve heeft per 31 december 2023 een saldo van € 18.285.890. 
 
We stellen voor om een extra bestemming op te nemen om een deel van het positieve financiële resultaat te 
bestemmen voor activiteiten die het imago van het dorp Ter Apel verbeteren. Zoals bekend heeft het dorp Ter Apel te 
kampen met een slecht imago veroorzaakt door overlastgevende asielzoekers. Hierdoor trekken steeds meer klanten 
naar omliggende dorpen om hun boodschappen te doen. De levensvatbaarheid van het winkelcentrum staat zwaar 
onder druk. Meerdere winkels sluiten noodgedwongen hun deuren of overwegen om dit op korte termijn te doen. 
 
Ondanks de slechte economische situatie en het ontbreken van een duidelijk perspectief, hebben een aantal 
ondernemers, winkeliers, verenigingen en inwoners zich verenigd om het slechte imago te keren. Hiervoor is een 
commissie opgericht, ondersteund door de gemeente, die plannen heeft uitgewerkt voor activiteiten op korte termijn. 
Want het is belangrijk dat er nu wordt geïnvesteerd in het verbeteren van het imago. Eén van de plannen is om een 
meerdaags evenement te organiseren, waarbij de ondernemers, verenigingen en winkeliers ook eigen middelen 
inzetten in de vorm van zelforganisatie en de inzet van vrijwilligers. Een meerdaags evenement kost al snel € 50.000,-  
 
Het probleem dat zich nu voordoet is dat er geen financiële middelen zijn geoormerkt om deze plannen te kunnen 
bekostigen. Bestaande regelingen zoals het fonds Leefbaar Westerwolde kent bepaalde voorwaarden die 
belemmerend werken o.a. het uitkeren van een maximaal bedrag per initiatief van €3.000,-. Ook het fonds Leefbaar 
Ter Apel met daarin structureel € 75.000, - opgenomen, kent dezelfde voorwaarde en daarbij komt dat dit fonds pas in 
september 2024 in werking treedt.  
 
Het is belangrijk dat het initiatief van deze commissie wordt ondersteund en om die reden stellen we voor om  
€ 100.000, - te bestemmen voor activiteiten die het imago van Ter Apel verbeteren.  
 
 



 

 

Bij de Algemene Beschouwingen van 2023 begon ik mijn bijdrage met de mededeling dat op 
8 juli van dat jaar het kabinet was gevallen. Om nog even het geheugen op te frissen, waar 
was het kabinet over gevallen? Het asielbeleid. Op 2 juli jl. is het nieuwe kabinet beëdigd. Een 
nieuw kabinet met nieuwe plannen inzake asielbeleid. Plannen die onze fractie weinig hoop 
geven op een oplossing van de asielproblematiek waar wij in Ter Apel en omliggende dorpen 
al jaren mee te maken hebben. Ik zal hier later nog op terug komen.  
 
Voorzitter, terug naar de AB van 2024 en de kadernota 2025. Bij het hoofdstuk Algemene 
kaders en uitgangspunten wordt onder het kopje Bezuinigingsmaatregelen aangegeven dat 
er een taakstellende generieke bezuiniging is opgenomen over alle beleidsvelden van 1% van 
de gehele begroting. Voorzitter, een inhoudelijke discussie over de bezuinigingen voeren wij 
bij de begroting maar mijn fractie kan aangeven dat wij ons kunnen vinden in de gekozen 
systematiek. Waarbij wij wel aangeven dat wat ons betreft de kwetsbare groepen ontzien 
moeten worden. T.a.v. de tariefstijging gemeentelijke belastingen en leges merken wij op dat 
het hier gaat om een indexering van het inflatiepercentage conform afspraak in het 
coalitieprogramma.  
 
Voorzitter, bij het hoofdstuk Gezond en Gelukkig onder het kopje Jeugd en Jongvolwassenen 
kunnen wij lezen dat deze groepen de toekomst hebben, de toekomst van Westerwolde. Het 
collega wil betrokkenheid van deze groepen stimuleren. En daar zijn wij het van harte mee 
eens voorzitter. Vooral de groep 12-18 jaar schijnt een moeilijke groep daar waar het gaat om 
betrokkenheid en deelnamen aan bijvoorbeeld Sport. Wat ons betreft dus een groep waar de 
gemeente extra aandacht aan moet besteden. Onder hetzelfde kopje wordt er gesproken 
over de Ondersteuner Jeugd en Gezin. De inzet van de OJG zorgt voor een snellere 
inventarisering van de hulpvraag en minder verwijzingen naar Jeugdhulp. De OJG is naast 
Zuid sinds 1 mei 2024 ook actief in het gebied Midden. Dat betekent dat de OJG nog niet in 
de gehele gemeente actief is en dus roept mijn fractie het college op om de inzet van de OJG 
zsm in de rest van de gemeente uit te rollen. Voorzitter, fysieke en sociale veiligheid is 
belangrijk voor iedereen. En dat geldt uiteraard ook voor de veiligheid op straat. Als het over 
veiligheid gaat dan gaat het al snel over Ter Apel en het COA. Op zich begrijpelijk maar wij 
hechten eraan om aan te geven dat het bij veiligheid over de gehele gemeente gaat. De 
fysieke en sociale veiligheid is ook belangrijk in het Noorden van onze gemeente. Voorzitter, 
het doet ons goed om te lezen dat de gemeente zoveel wil voorkomen dat inwoners in een 
armoedesituatie en/of sociale problemen komen. Wij gaan er dan ook vanuit dat de 
kwetsbare groepen niet geconfronteerd worden met (extra) bezuinigingen. Om te voorkomen 
dat inwoners in een armoedesituatie en/of sociale problemen terecht komen pakt het college 
een aantal inspanningen op. Een van die inspanningen is een onderzoek of minimaregelingen 
ambtshalve aan inwoners, van wie de inkomensgegevens bekend zijn, te verstrekken. Mijn 
fractie juicht dit onderzoek toe. Wij zien de volgende voordelen: minder bureaucratie, minder 
kosten, het geld komt bij de doelgroep terecht en het zal laagdrempelig werken.  
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Voorzitter, wij zijn blij dat er een breed pakket aan maatregelen ligt dat ervoor zorgt dat 
mensen mee kunnen blijven doen. Wij noemen hierbij bijvoorbeeld het Jeugdfonds Sport en 
Cultuur. Om even een idee te krijgen van het belang van dit fonds, in 2023 is er 191 keer 
ondersteund vanuit dit fonds.  
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